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Цели и задачи проекта:

· Развитие интереса учащихся к изучению английского языка;

· Формирование умений и навыков учебно-исследовательской работы; 

· Повышение уровня языковой компетенции; 

· Развитие навыков работы с компьютером;  

· Наладить общение обучающихся их России с ребятами из США посредством сети Интернет;

· Выяснить разницу между понятиями «стереотип», «дискриминация», «предрассудки»;

· Доказать, что стереотипы могут причинить вред отношениям между людьми.

Основополагающий вопрос:

· Почему стереотипы вредны? Можем ли мы судить о людях по стереотипам? 

Учебные вопросы:

· Что такое стереотипы?

· Какова разница между понятиями «стереотип», «дискриминация», «предрассудки»?

· Существуют ли стереотипы об американцах в России?

· Существуют ли стереотипы о русских  в США?

· Почему стереотипы вредны? Можем ли мы сделать что-нибудь, чтобы преодолеть их? 
Ход работы над проектом:
После стажировки в США мой учитель английского языка помог нам наладить общение с американскими школьниками из Далласа, штат Техас по интернету, используя  Face book. Однажды, на уроке английского языка мы изучали тему «Вредны ли стереотипы?»  Нас заинтересовал этот вопрос и мы решили выяснить, есть ли стереотипы об американцах в России и о русских в США.

Наши действия:

· Узнали, что такое «стереотип», «дискриминация», «предрассудки»;

· Нашли в сети Интернет существующие стереотипы о России;

· Провели опрос обучающихся в лицее: «Каков он, американец?»;

· Попросили наших американских друзей из Далласа ответить на вопросы, что они знают и думают о России;
· Провели диспут по итогам работы и сделали выводы;

· Подготовили папку с информацией, презентацию и рекламный буклет.

1) Что такое стереотип?
Стереотип – это предвзятое, преувеличенное мнение, часто унижающее достоинство, проявление высокомерия в характеристике кого-либо или какой-либо специфической группы людей. 
К чему может привести стереотип?

Стереотип может привести к предубеждению и дискриминации. 

Что такое предубеждение?

Предубеждение -  твердое убеждение о том, что собой представляет определенная личность или вещь, но часто это не правильное мнение. 

Дискриминация – отношение к кому-либо или к какой-либо группе людей хуже, чем к другим, с предубеждением. 

Стереотип – это нелюбовь или недоверие. Очень часто мы имеем какое-то мнение о человеке просто потому, что он принадлежит к какой-либо группе людей: молодых или старых, мужчин или женщин, проживает в другой стране. Такое мнение называется стереотип. Если у Вас есть стереотипы, Вы считаете, что все люди этой группы действуют и выглядят одинаково. 
Если Вы не любите кого-то или не доверяете ему из-за существующих стереотипов, это предубеждение к этому человеку (или группе людей). Люди имеют предубеждения из-за религиозных предпочтений, принадлежности к другой расе, возможностей, возраста, принадлежности к женскому или мужскому полу или  из-за чего-то, что делает человека отличным от других (внешность, одежда, принадлежность к определенному классу в обществе). Предубеждения опасны, потому что они ведут к дискриминации. У всех есть предубеждения. Мы не верим, что есть человек на Земле, который мог бы честно сказать, что у него нет предубеждений. Так можно ли изменить что-то?
2) Существуют ли стереотипы об Американцах в России?
Мы составили анкету, предварительно найдя стереотипы об американцах в сети Интернет, и провели опрос по лицею. Ребята должны были отметить, что является фактом, а что стереотипом. Конечно, мы пояснили разницу понятий «факт» и «стереотип». 

Факт – что-то, что на самом деле произошло или происходит.
Стереотип - это предвзятое, преувеличенное мнение, часто унижающее достоинство, проявление высокомерия в характеристике кого-либо или какой-либо специфической группы людей. 

	Утверждение
	Стереотип
	Факт

	1) Есть ли в США вкусная еда? Все американцы едят только фаст фуд в МакДональдс.
	
	

	2) США – родина гамбургеров, Супермена и Доллара.
	
	

	3) Американская улыбка фальшива, их чувства не искренни.
	
	

	4) Американцы жадны, они платят каждый сам за себя в ресторане.
	
	

	5) Американцы хотят завоевать весь мир.
	
	

	6) Американцы не воспитанные.
	
	

	7) Американцы ограничены, они не эрудированные люди.
	
	

	8) Америкой правит министр обороны.
	
	

	9) Американцы считают, что все было изобретено в США.
	
	

	Ваше личное мнение
	
	


Результаты опроса:
	1
	30
	18
	+
	-

	2
	11
	37
	-
	+

	3
	34
	14
	+
	-

	4
	28
	20
	+
	-

	5
	25
	23
	+
	-

	6
	31
	17
	+
	-

	7
	38
	10
	+
	-

	8
	30
	18
	+
	-

	9
	18
	31
	-
	+

	10
	-
	-
	-
	-


Факты:
· США – родина гамбургеров, Супермена и Доллара;
· Американцы считают, что все было изобретено в США
Стереотипы:
· Есть ли в США вкусная еда? Все американцы едят только фаст фуд в МакДональдс;

· Американская улыбка фальшива, их чувства не искренни;

· Американцы жадны, они платят каждый сам за себя в ресторане;

· Американцы хотят завоевать весь мир;

· Американцы не воспитанные;

· Американцы ограничены, они не эрудированные люди;

· Америкой правит министр обороны.

4)Существуют ли стереотипы о русских в США?
Шаг №1:
Чтобы ответить на этот вопрос, мы обратились сначала к сети Интернет. Вот, что там есть:
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Preved-Medved

‘One more kind of famous Russan bear,thisone fives on
the intemnet,

Orginallycreated by american artis John Lure the
picture called "Bear Surprise® mutated heavilyon the
runet space (Russian part of the Intemet) and became
increcibly famous a Preved Meclved” r just"Preved”
itsa misspelied Russian i

Sofyou want to show Russians that you know their
contemporary culture and uncirstand theirnon-tval
humour you may just say "Prevedinstead of the usual
hi.Good luck!
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The bayanis atype of chromatic button accordon
developed in usi ntheeary 20h century.
Tracitionally n vl ussia the bayan s heavily used
atweddings and funeal.

teis well known thatonly few bears can play bayan
ecause it prety dificul. Nowadays the word bayan
means an aver replcated joke,storyoranecdte which
has aleady became unfunny because of s repaidon.

16 you hear o rea the word bayan on th Interet and
doritsee any acordionike objects nearby you may be
suretha somebiody's oke id ot have any goodl ffect.
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(Cheburashia s 41, anl s st Russan pokermon.
Accoding 1o ffciallagend his creature had been sl
bomin dosed bos fullofranges,

Cheburashka has gant cars which ffect badlyhis
coordination remember Dumbe), huge ind eyes,nice
character anda precty weid iend. Hisriend s bg
areen crocodilenamed Gena who smokes pie,reads
newspapers and works ina 200253 crocodile

gt nc Cheburasha works 35 & Russian oympic
team masco. e i famous ll over the word (sspecialy
in Japar), e has milfonsof fars and followers in Russa.

Hecould aso become thesymbol of ussa,
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Nevalyashka o Van'ke-Vstarfka s anever-flldoll and
ane of the most epugnant memries from early
ehildhood forevery Russin.

Itwas something likea tradition to give thisrec ugly
neverfalljinging dol to every chid,

Thistoy is supposed to develop creativty, imagination,
hearing and movement coordinatian in hildren. But
nobody knows exactlyhow it works

‘Some people are sl buying these dolsfor their
children. Poor guys!
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The ballayka 3 Russian three-comered banj,or 3
Strange thres-comered violin with three g, o &
weid three-svinged three-comered quitar_or
someting ke hat.

The ballyais exremely populr inRussan estaurants
abrosct and prety popuiar smang apt-vearing bsrs,

nd o more thing - blalayk sounci much beter
thanthe scotch bageipe.
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Ushanka fterallytranslatesas "ear-faps hat thisis a
traditional ussian winter hat with ear fiaps that can be.
ted up tothe crown of the cap o tied at the chin to
protect the ears from col,

Vihen tbecomes - 35°C outside it becomes really
important to keep ears warm and dry =) But the ool
Russian guys nevertiethe ear-flaps. A long ime ago the
ushanka became the symbol of Russaand one of the
most popular souvenirs. You can easlly find a ot o
ushankas o the streets, among government and
authoriies,even prsoners wear ushankas.

They saythat some not very expensive ushankas are:
made of Cheburashia’s fur. We don't have any offical
confirmation o disproofofthis nformati.




Шаг №2:

Мы попросили наших друзей из Далласа, штат Техас из школы 
R. L. Turner High School ответить на 5 вопросов:

1) Что вы думаете о личных качествах и о характере русских?

2) Знаете ли вы каких-нибудь выдающихся русских?

3) Хотели бы вы иметь друга в России?

4) Не возражали бы вы, если бы ваша дочь или сын вышла замуж или женился бы на русском человеке? (представьте себе будущее)

5) Какая разница между личными качествами и характером американцев и русских? 
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1) What do you think about the personaites and character of Russians?
2)Do you know any outstanding Russians?
3) Would you lke to have frends in Russia?

- 2 Russian boy?

Russians?
Like - Comment + Unfolow Post * o

MoRE~ . Alex Sian wait, where?

here?
Monday at 4:13om - Like

Erin Turner 1. Im sure Russians our age are 3 ot ke us. The
normal moody, fun-oving, al-around craziness of teenagers. I think.
they have strong-minded characters.

2. 1do know an outstanding Russian, a fiend of mine who is a areat
artist & frend.

3. Iwouid love to have fiends in Russia; its 3 good chance to learn
about other culures & growing up i different places.

4. Twouidrtmind my son or daughter getting married to a Russian,
aslong as they are kind, nteligent, & they love my chil.

5. Tm not sure about the differences since I have yet to emal them,
butT've akready mentioned what I thik i smiar.

Monday at 5:24pm - Like - 31

Amy Patterson Rasmussen 1 forgot to mention that our Russian
il frionds are evidently studying stereotypes. L guess they want to
know what we tink of them.
Monday at 7:24pm - Like - 52

Rahim Fahim Karim 1.1 feellke there are a lot more Russians
than Americans 5o they feel superior.
2. Sadly, no. Twould ke to meet some thouh.
3. Yes, fiends i diferent continents sounds like a greatidea.
4. Um depends, are they rich and own an empire?
5. Ireally have o dea. I el lie we focus on every other country
in Asia, but never tak much about Russia. They are mysterious and
urknonn.

Monday at 8:55m - Lke

Ramiro Cazares Is ths only for people who got Russian pen pals?

Roshani Sultan 1.  have not yet met a Russian, buti would love.
to. T would expect theirpersonaites to be a ot like ours. Frendly,
caring, fun.

2. Noi do notknow any. One day wouid defiitely love to meet one.
3. Yes i would, that why ifi ever do end up visiting Russia  wil know
someane. Andi love meeting people ffom different counties.

4. Depends on famiy, how well we know them, things e that.

) Would you mind your son to get marry with Russian gii? o your daughter to marry

) Whatis the difference betieen the personalities and characters of Americans and

I Amy  Home -

Holly Christensen Dunn shared 2
k.

You Can Keep Him:
Lessons My Five-
year-old Son Taught
He About Life

& & -share

i

Secal

Live Life Again Center for...

Yo 1070 detng.
Pl
ot s e ot
o e e

Rt

& Like" 3,248 people e ts.
New Boots at Zappos.com

22ppos.com
Shop the latest boot

styles at Zzppos.com and
et fast free shipping and
returns.

Ereader Nlews Today.

D0 you ke free books?
Clce Lie” to get the
latest free Kindle books
here - uhie they're st
free!

& Like" 197,522 people e ts

AP English Lang & Comp...

Janella ‘Ofa Moala ikes Tol
Mahing's photo.

Janella ‘Ofa Moala kes Lizzy
Kinkinf's photo.

Richard Floyd lies Aaron
Bylunds photo.

Lisa Thibodeaux » Erica
‘Barnett Ysbrand Have a super
‘Sweet day, Erica. Ive been
hinking of you and know this:
birthday. ..

Lisa Thibodeaux commented
R on Joan Scott Curti's post on
“Thanks

@ Intemet | Protected Mode: OFf
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Tammy Speaks Groom
‘commented on Scott Speaks's

facebook

Ramiro Cazares Is ths only for people who got Russian pen pals?
Monday at 8:21pm - Lie

Roshani Sultan 1.  have not yet met a Russian, buti would love.
to. T would expect theirpersonaites to be a ot like ours. Frendly,
caring, fun.

2. Noi do notknow any. One day wouid defiitely love to meet one.
3. Yes i would, that why ifi ever do end up visiting Russia  wil know
someane. Andi love meeting people ffom different counties.

4. Depends on famiy, how well we know them, things e that.

5. Ldont really think anything s different except the fact that were
from two different countries. I pretty sure our personaites would
be somenhat simiar?

Monday at 3:2pm - Like

Amy Patterson Rasmussen No, Ramiro...anyone.
Monday at 3:46pm - Like

Ramiro Cazares 1. Tam akso pretty sure they are just i the
average American teen - rebelious, desiring to be independent, and
dsike things that are boring.

Monday ats:51pm -Like

Karishma Ratnani L1 feel lite Russians have strong personaifes.
Of course, not llRussians are the same, just ke not al Americans.
are the same.

2. Nope

3.Yes defiitely! T wouid love to have the opportunity to learn about
their lure and experiences.

4.No, I cait see why not. There's nothing rong with marrying
Russian or a person of any other natonaity for that matter :)
5.0f course Americans and Russians have difering inerests, etics,
festyls, etc. However,  think the two groups are simar i that
they both want to be successful i ife and have fun.

Monday at 8:52om *Like

Ramiro Cazares sorry -_-2. Tknew a Russian ol back in middle
school, she was interesting to tak to. 3. Td love to have frends
from RussialLearning about different Ifestyles and cufures capture.
my attention. Id love to learn some primary Russian too! 4.1
wouldn't mind at al, 1 would be honored n fact. Ha hat Tdlove the.
diversity between say the familes that would make never ending
conversations. 5. What Karishma Ratnani said! What she said
sounds ight on.

Monday at 10:0%m - Lke - 2

‘ Minhal Bhojani 1-1 think Russians our age are just i teenagers

in America. They just wanna earm and have fun as el Personally,

Ihaven't met a Russian so I can'treally know.

2-Twish! I really want to meet one in person! 1t be 50 cool to see

how they realy are.

3-Yeah! How often does a teenager get the opportunity to be: AP English Lang & Comp...
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diversity between say the familes that would make never ending
conversations. 5. What Karishma Ratnani said! What she said
sounds ight on.

Monday at 10:0%m - Lke - 2

Minhal Bhojani 1-1 thirk Russians our age are just i teenagers
in America. They just wanna earm and have fun as el Personally,
Ihaven't met a Russian so I can'treally kno,

2-Twish! I really want to meet one in person! 1t be 50 cool to see
how they realy are.

3-Yeaht How often does a teenager get the opportunity to be:
friends with someone that's across the globe, who ist famiy haha.
4-Honestly treally depends on Family and Reigion. I wouid ke my
chid to marry  Musim, 5o they happen to be Musim by any
chance, there's 2 possbilty!

5 -I've aiways heard that Russians were hardcore and very.
demanding or strict. But  isagree! They/re people n fe who just
wanna ive ife o the fullest and enjoy it whie they can, kinda ke
people here n the U.S.

Tuesday at 5:44am - Lke

Pablo Peillard 1) I think that they are justlike us. They are
technology driven, social media addicts teenagers.

2) This quy named Viadimir.

3) Yeah, thatd be pretty cool.

4) I nouidnt mind. Natonaity wouidntbe 2 problem for me.

5) The stereotypes brought on by the many Holywood movies
portray Russians as strict and very demanding, but  dor't think
theyre true, 1 donit think that there are many differences nowadays.
apart from the usual cultral dfferences.

Vesterday at 12:25am - Like 31

Pablo Peillard Shouid we ask them questions? 1 mean I¢d be pretty
cool to know what they think of s and stuff
Vesterday at 12:25am - Lice 52

‘Sarosh Mawani 1- think the personaities and character of
Russians are very siniar to ours. [m sure most of them are addcted

t0 s0cial networking, videos games, and ive the average teenage
fe.

2-Lknow a couple of russians who've played i the NEA, but none:
personaly.

3-Twouidlove to have fiends in Russia, 1 feel a5 getting to know
people from ifferent countris/cutures can realy open people up
and teach them many new things.

4o, Twouidrit. Tm open to people of al races/nationaltes:
5L think the differences come in when you start thinking of detais.

I'msure they e listening to music, but something tels me its not
Drizzy Drake and Sim Shady. Overal, [d say we'e pretty simiar.

AP English Lang & Comp...

Tammy Speaks Groom
‘commented on Scott Speaks's
video: Defiitey a speaks. Ditto
Hea...”
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Результаты опроса:
Нас приятно удивили ответы ребят. На первый вопрос практически все ответили примерно так:

· Думаю, что русские такие же как и мы: веселые и немножко сумасшедшие, как все подростки;

Русских больше, чем нас, поэтому они чувствуют преимущество;

Думаю, что у русских сильный характер. Конечно, не все русские одинаковы, как и не все американцы.
Примерные ответы на второй вопрос:

· 5 человек не знают никого из русских. Сарош Мавани ответил, что он знает пару человек, которые играли в НБА, Пабло Пейлард сказал, что знает того парня по имени Владимир (???).

Примерные ответы на 3 вопрос: 
· Все ответили: да.

Примерные ответы на 4 вопрос:

· Большинство не возражали бы. Есть ребята, для которых важны религиозные предпочтения или то, насколько хорошо они друг друга знают. 
Примерные ответы на 5 вопрос:

· Думаю, что мы одинаковы;

· Мы никогда не говорили о России, они загадочны и неизвестны;

· Конечно, у американцев и русских разные интересы и образ жизни. Тем не менее, думаю, что мы одинаковы, мы все хотим быть успешными в жизни и иногда повеселиться; 

· Я всегда слышал, что русские главенствовали и были очень требовательны. Я не согласен! Они просто как обычные люди хотят жить полной жизнью и наслаждаться ею в полной мере, так же как люди здесь, в США.

5)Можем ли мы сделать что-нибудь, чтобы преодолеть стереотипы? Почему стереотипы вредны?
Когда люди из разных стран встречают друг друга, они могут думать, что они одинаковые или разные или не похожи совсем. Это потому, что степень обмена культурами разная. Например, британцы и американцы имеют больше общего, чем американцы и русские. Исходя из наших исследований, можно сделать следующие выводы:
· Наши страны имеют много общего;

· В тот же время у нас разная культура и традиции;

· В целом, у нас одинаковые проблемы и заботы в любом возрасте;

· Мы готовы общаться друг с другом;
· Чтобы развеять стереотипы, необходимо больше изучать культуру и традиции разных стран;

Так почему же стереотипы вредны?
Если у вас есть стереотипы, вы можете относиться к людям не справедливо. Чтобы положить конец стереотипам, необходимо уметь отличать, что является стереотипом, а что фактом. Мы можем предотвратить  многие конфликты, если научимся уважать разницу между нами. Нам следует быть очень аккуратными, когда мы пытаемся говорить о какой-то группе людей. В цивилизованных  странах жителей обучают никогда не использовать слова, которые бы выказали неуважение по отношению к женщине, людям с ограниченными возможностями, старикам, малым народам и национальностям. Эти группы людей всегда страдали от стереотипов, предубеждений и дискриминации. Поэтому, следует избегать  языка и поведения, которые могут причинить вред им. Язык и поведение, которые показывают уважение по отношению к людям, называется «политическая корректность». 

Если вам захочется осудить кого-то по стереотипам, подумайте сначала о той группе людей, к которой вы принадлежите. Просмотрите стереотипы, существующие о ней. Относятся ли все они к вам??? Поэтому, очень важно думать прежде всего о личных качествах человека, чем о той группе, к которой он принадлежит!
Fundamental questions:


Should we judge (form an opinion) about people using stereotypes? 

Are stereotypes harmful?
Studying questions:

1) What is a stereotype?

2) What is the difference between “stereotypes”, “discrimination” and “prejudice”?

3) Are there any stereotypes about Americans in Russia?

4) Are there any stereotypes about Russians in the USA?

5)   Why Are Stereotypes Harmful? Can we do something to debunk them?

Step-By-Step process
1) What is a stereotype?

A stereotype is preconceived, exaggerated, and often demeaning assumption of the characteristics possessed by an individual due to his or her membership in a specific group. Stereotypes usually function to deny individuals certain rights based on their membership in that group.
What can stereotyping lead to?

Stereotyping often forms the basis of prejudice and discrimination.

Prejudice – a firm idea about what a particular type of person or thing is like but which is often not true in reality. 

Discrimination – treating a person or a group worse than others. 

Stereotype is dislike or distrust. Very often we have an opinion about a person simply because that person belongs to a certain group of people: young or old, men or women, Americans or Russians. Such opinions are called stereotypes. If you have a stereotype, you think that all people in a group think, act and look the same. 

If you do not like or do not trust somebody because of a stereotype, you have a prejudice against that person (or group of people). People have prejudice because of religion, race, ability, age, gender or anything about a person that makes him/her different (appearance, dress, class in society). Prejudice is dangerous because it leads to discrimination. Everybody has prejudices. We don't believe, that there is a single person on the planet, who can truly say they are free of prejudice. But can we do something to change the situation?

2) Are there any stereotypes about Americans in Russia? 

· What is the difference between “fact” and “stereotype”?

A fact is something that has really occurred or is actually the case.
A stereotype is preconceived, exaggerated, and often demeaning assumption of the characteristics possessed by an individual due to his or her membership in a specific group.
The students` View

Students in our school decided to learn what is a typical American in our opinion.  At first we found some stereotypes about Americans using the Internet and asked a hundred students:

What is American? [image: image10.jpg]



	Statement
	
Stereotype
	Fact

	1. There is no tasty food in America. All Americans eat only fast food in Mc Donald`s
	
	

	2. The USA is the homeland of hamburgers, Superman and Dollars
	
	

	3. American smile is false, their feelings are not true
	
	

	4. Americans are greedy – they pay for themselves in restaurant
	
	

	5. Americans want to capture all the world
	
	

	6. Americans are not well brought up
	
	

	7. Americans are limited, not erudite people
	
	

	8. America is managed by War Ministry
	
	

	9. Americans consider that everything was invented and discovered in the USA
	
	

	Your own opinion
	
	


Here are the results:

	
	
	
	Stereotypes
	Fact

	1
	30
	18
	+
	

	2
	11
	37
	
	+

	3
	34
	14
	+
	

	4
	28
	20
	+
	

	5
	25
	23
	+
	

	6
	31
	17
	+
	

	7
	38
	10
	+
	

	8
	30
	18
	+
	

	9
	18
	31
	
	+

	10
	Own opinion
	-
	-
	-


Facts 

· The USA is the homeland of hamburgers, Superman and Dollars
· Americans consider that everything was invented and discovered in the USA
Stereotypes

· There is no tasty food in America. All Americans eat only fast food in Mc Donald`s
· American smile is false, their feelings are not true
· Americans are greedy – they pay for themselves in restaurant
· Americans want to capture all the world
· Americans are not well brought up
· Americans are limited, not erudite people
· America is managed by War Ministry
3) Are there any stereotypes about Russians in the USA?

We searched the Internet and found some information about this theme:

(см. вариант на русском языке)

Then we asked our friends from R. L. Turner High School (Dallas, Texas) what do they think about Russians. They answered 5 questions:

1) What do you think about the personalities and character of Russians?

2) Do you know any outstanding Russians?

3) Would you like to have friends in Russia?

4) Would you mind your son/daughter to get marry with a Russian one

5) What is the difference between the personalities and characters of Americans and Russians?

The answers:

1) I`m sure Russians our age are a lot like us. The normal moody, fun-loving, all around craziness of teenagers. I think they have strong-minded characters.

I feel like there are a lot more Russians than Americans so they feel superior. 

I feel like Russians have strong personalities. Of course, not all Russians are the same, just like not all Americans are the same.

2) Sarosh Mowani: I know a couple of Russions who`ve played in NBA.

Pablo Peillard: This guy named Vladimir.

3) I wouldn`t mind my son or daughter getting married to a Russian.

Depends on family, how well we know them, things like that.

Honestly, it really depends on Family and religion. I would like my child to marry a Muslim.

4) I`ve already mentioned that I think is similar.

We never talk about Russia. They are mysterious and unknown. 

Of course, Americans and Russians have differing interests, ethic, lifestyle, etc. However, I think the two groups are similar in that they both want to be successful in life and have fun. 

They just wanna live life to the fullest and enjoy it while they can, like people here in the USA.

5) Why Are Stereotypes Harmful? Can we do something to debunk them?

When people from different countries meet one another they may think either that they are very much alike or different or not alike at all. This is because the degree of shared culture varies. For example, Britain and the USA share more areas of culture than the USA and Russia.  
· Our countries have much in common

· But we have different culture and traditions;

· In whole, we have similar problems;

· We would like to communicate with each other;

· To debunk stereotypes we must learn more about culture and traditions of different countries.

Why Are Stereotypes Harmful?

Of course stereotypes are harmful! If you have stereotypes, we may treat people unfairly. To put an end to a stereotype, we must be able to recognize it and to think about it. Is an opinion fair or unfair? Americans and Russians have a lot in common. But we are also different. We can prevent many conflicts if we learn to respect these differences. We should be very careful about the words we use to describe certain groups of people. People in civilized countries are taught never to use words that show disrespect toward women, people with disabilities, older people, minorities and nationalities. These groups of people have been hurt by stereotypes, prejudice and discrimination. That is why it is important to avoid language and behavior that may hurt such people. The language and behavior which shows respect toward people is called “political correctness”.

The next time you’re tempted to stereotype a group of people, think about the groups to which you belong. List the stereotypes linked to those groups. Does each of those stereotypes apply to you? That’s why it’s important to judge specific individuals rather than the groups of which they’re part. 

